
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 1 (L 191), som Sundheds-
udvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 28. marts 2007 
 

Spørgsmål 1: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 19. marts 2007 fra HO-

RESTA, jf. L 191 – bilag 1." 

 

Svar: 
HORESTA har gennemført en undersøgelse af sine medlemsvirksomhe-

ders forventede initiativer på baggrund af ”den nye rygelov”. HORESTA har 

bl.a. spurgt sine medlemsvirksomheder, om de har overvejet eller besluttet 

at etablere nye rygefaciliteter. 

 

Den gennemførte undersøgelse omfatter 237 restauranter, cafeer, værts-

huse, kasinoer, diskoteker og kroer. 

 

HORESTA vurderer herudfra – under en række forudsætninger – at den 

samlede restaurationsbranche vil investere ca. 180 mio. kr. i nye rygefacili-

teter. 

 

Hertil skal bemærkes, at det er frivilligt for den/det enkelte restaurant, café, 

værtshus m.v., om virksomheden vil investere i rygerum, indendørs rygefa-

ciliteter eller udendørs rygefaciliteter. 
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